
P R O T O K Ó Ł  Nr V/10 
z obrad XLV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 30 marca 2010r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XLV Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczą wszyscy radni. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1430. 
  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Starosta Powiatu Nowomiejskiego Stanisław Czajka 
- Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Ryszard Kłosowski 
- Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tadeusz Ławicki 
- Naczelnik Wydziału Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa Biura Powiatowego 
w Nowym Mieście Lubawskim Adam Głowacki  
- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Rolnictwa Bogdan Cieplak 
- Z-ca Wójta Marcin Buliński 
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIII, XLIV i uroczystej Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Pismo Komendanta Powiatowego Policji w sprawie chodnika w Bratianie. 
7. Zapytania i wnioski. 
8. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim. 
9. Informacja Kierownika Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i 

Modernizacji Rolnictwa w Nowym Mieście Lubawskim. 
10. Informacja Starosty Nowomiejskiego na temat stanu dróg powiatowych i 

planowanych prac w roku bieŜącym. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu inwentaryzacji i usuwania 

wyrobów zawierających azbest na lata 2010-2032 dla Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2011 roku. 

14. Sprawozdanie z działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie 
Gminy za rok 2009. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednoosobowej spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością pod nazwą „Zakład Usług Komunalnych w Mszanowie”. 

16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie Sesji. 

 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Bogdana Króla. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XLIII, XLIV i uroczystej Sesji. 
 
Przewodniczący Rady poprosił sekretarza XLIII Sesji o przedstawienie informacji o 
protokole. 
 
Radny Ireneusz Kowalski stwierdził, Ŝe zapoznał się z protokołem z XLIII Sesji, protokół 
odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XLIII Sesji. 
 
Przewodniczący Rady poprosił sekretarza XLIV Sesji o przedstawienie informacji o 
protokole. 
 
Radny Dariusz Kopański stwierdził, Ŝe zapoznał się z protokołem z XLIV Sesji, protokół 
odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XLIV Sesji. 
 
Na wniosek Przewodniczącego Rady, protokół z uroczystej Sesji w dniu 19 marca został 
przyjęty poprzez aklamację.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował dodatkowy punkt, po informacji Wójta, mianowicie 
przedstawienie pisma Komendanta Powiatowego Policji, skierowanego do Dyrektora 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Olsztynie, w sprawie chodnika 
w Bratianie,  jako punkt 6. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie zmieniła porządek obrad. 
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Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
- 17 marca, na sali Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie, odbył Powiatowy Turniej w 
Tenisie Stołowym.  
- równieŜ 17 marca odbyło się posiedzenie Zarządu Komitetu Rozbudowy Szpitala w 
Nowym Mieście Lubawskim, zatwierdzono materiały na Walne Zgromadzenie, 
- 18 marca, w Zespole Szkół w Bratianie odbyła się uroczystość nadania szkole sztandaru.  
- 19 marca odbyła się uroczysta Sesja Rady Gminy, 
- 21 marca, Gminne Centrum Kultury zorganizowało plenerową imprezę „Powitanie 
wiosny” oraz turniej warcabowy, 
- 22 marca, rada programowa Lokalnej Grupy Działania zatwierdziła i zakwalifikowała 
wniosek Gminy o przeprowadzenie remontu kapitalnego świetlicy w Lekartach w ramach 
programu „Odnowa i rozwój wsi”, 
- w tym samym dniu, Wójt podpisał obwieszczenie o wyłoŜeniu do publicznego wglądu 
projektów planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów we wsi: Jamielnik, Łąki 
Bratiańskie, Pacółtowo i Skarlin. Uwagi moŜna zgłaszać do 18 kwietnia. 
- 23 marca odbyło się posiedzenie Zarządu i i Zgromadzenie Stowarzyszenia Miast, Gmin  
i Powiatów Dorzecza Drwęcy.  
- 24 marca, odbyło się wyjazdowe posiedzenie Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych. W Grodzicznie odbędą się powiatowe obchody Dnia 
StraŜaka. 
- 25 marca odbyło się XVIII Zgromadzenie Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego 
„Czyste Środowisko”,  
- 25 marca odbył się XXXIII Turniej Wiedzy PoŜarniczej, w Bratianie.  
- w tym samym dniu, Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady brali udział w 
podsumowaniu plebiscytu Gali Przedsiębiorczości.  
- 26 marca odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 
- 27 marca, przedstawiciele gminy  brała udział w Zimowych Igrzyskach Wsi, które odbyły 
się w Świątkach. Gmina zajęła II miejsce, natomiast Wójt zajął I miejsce. 
 
Wójt poinformował, Ŝe w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 
 
- 16.03.2010r.  w sprawie przyjęcia sprawozdania Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Jamielniku, której zlecono realizację zadania z zakresu ochrony i promocji zdrowia, 
 
- 18.03.2010r. w sprawie powołania komisji konkursowej do rozpatrzenia wniosków 
złoŜonych wraz z ofertami na realizację w 2010 r. przedsięwzięć w zakresie sportu 
kwalifikowanego, 
 
- 18.03.2010r. w sprawie powołania komisji konkursowej do rozpatrzenia ofert złoŜonych w 
otwartym konkursie ofert na realizację w 2010 roku zadań publicznych gminy przez 
organizacje pozarządowe i inne podmioty prowadzące działalność poŜytku publicznego i 
określenia regulaminu jej prac, 
 
- 19.03.2010r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Nowe Miasto 
Lubawskie za 2009r., 
 
- 25.03.2010r. w sprawie likwidacji Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
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Ad 6 
Przewodniczący Rady odczytał pismo Komendanta Powiatowego Policji w sprawie 
chodnika w Bratianie, skierowane do Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad 
Oddział w Olsztynie. Pismo stanowi załącznik nr 3.  
Przewodniczący przypomniał, Ŝe sprawę budowy chodnika w Bratianie wspólnie z radnym 
Kawieckim poruszali na Sesji, w czasie obecności Komendanta. W sprawie chodnika 
stanowisko ma zająć takŜe Wojewoda, co było uzgodnione na uroczystej Sesji, później z 
pismem wystąpi gmina. 
 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Alfons Moczadło  zapytał Starostę, czy będzie zorganizowana wspólna kontrola 
drogi Nowe Miasto Lubawskie – Iława. 
 
Przewodnicz ący  zwrócił uwagę, ze pytania do Starosty zgłaszać w następnym punkcie, 
obecnie do Wójta. 
 
Radny Moczadło  zapytał, czy będzie kontrola dróg lokalnych i kiedy będą Ŝwirowane.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski  odpowiedział, Ŝe Ŝwirowanie dróg rozpocznie się jak 
przestanie padać deszcz.  
Pan sołtys zgłosił, Ŝe hydrant przy remizie nie działa.  
 
Kierownik Gospodarstwa  odpowiedział, Ŝe  postarają się jak najszybciej naprawić. 
Zdewastowany został przez jednego z mieszkańców.  
 
Pan Sołtys Chro śla zgłosił do Dyrektora Kłosowskiego, Ŝe przepust pod szosą jest 
zanieczyszczony, zalega woda.  
 
 
Ad 8 
Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim. 
Dyrektor poinformował o zainstalowaniu Info-kiosku w budynku Urzędu Gminy. 
Info-kiosk ma słuŜyć petentom głównie poszukującym pracy. Zawiera informacje na temat 
rynku pracy, są odpowiednie linki do Ministerstwa Polityki Społecznej, Narodowego 
Funduszu Zdrowia, równieŜ informacje o gminie.  
Informacja o sytuacji na rynku pracy, którą przedstawił Dyrektor stanowi załącznik nr 4.  
 
Wójt  podziękował Dyrektorowi za współpracę. 
 
Dyrektor równieŜ podziękował i zapewnił, Ŝe w miarę posiadanych środków będzie starał 
się nadal współpracować z Gminą.  
 
 
Ad 9 
Informacja Starosty Nowomiejskiego na temat stanu dróg powiatowych i planowanych 
prac w roku bieŜącym. 
 
Starosta poinformował, Ŝe pozyskali 1 mln zł. dodatkowych na walkę z bezrobociem w 



 5 

powiecie, na roboty publiczne, około 100 miejsc. Gminy dopłacają tylko symboliczną 
kwotę, około 30 zł.  
Poinformował o sytuacji finansowej Szpitala Powiatowego. Od 5 lat szpital funkcjonuje 
jako spółka z o.o., ze 100% udziałem powiatu. Rok 2009 został zakończony na niewielkim 
plusie, zysk kształtuje się w granicach 200 tys.zł. Nie posiada zaległości i zadłuŜenia.  
 
W sprawie dróg poinformował, Ŝe poprze pismo Komendanta Powiatowego Policji w 
sprawie chodnika w Bratianie oraz poinformował, Ŝe wystosował pismo popierające o 
postawienie 4 foto radarów na terenie powiatu, w tym 2 na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie.     
Poinformował, Ŝe rozpoczęły się remonty dróg powiatowych po zimie. W bieŜącym roku 
będzie remontowana droga Tylice-Tyliczki, wspólnie z gminą, ogłaszany jest przetarg.  
Odbył się przetarg na wykonanie nowej nawierzchni i pobocza na wyprostowanym odcinku 
drogi przy wiadukcie w Radomnie. ZłoŜony został wniosek o dofinansowanie remontu 
mostku  w stronę Pustek, ogólny koszt około 240 tys.zł., dofinansowanie wynosi 50%.  
W sprawie jakości drogi w Nawrze wyjaśnił, Ŝe do końca czerwca jest gwarancja, 
niebawem będzie komisja i to co trzeba, wykonawca naprawi w ramach gwarancji. 
Apelował o cierpliwość, bo określone procedury powodują, Ŝe z dnia na dzień nie moŜna 
poprawić.  
Poinformował, Ŝe do 30 września zostanie złoŜony wniosek o dofinansowanie budowy 
drogi Łąki Bratiańskie w stronę Katarzynek w ramach rządowego programu budowy dróg, 
tylko pod kwotę 1.800 tys.zł. i na wszystko nie wystarczy.  Na wspólnym spotkaniu z 
Wójtem zostanie ustalone, od której strony rozpoczniemy remont, od Łąk Bratiańskich czy 
Katarzynek. 
 
Radny Roman Jadanowski  zapytał, czy przewiduje się budowę chodnika w Radomnie,  
zwłaszcza przy skarpie wzdłuŜ jeziora. 
 
Starosta odpowiedział, Ŝe jeŜeli będzie decyzja o rozpoczęciu od Katarzynek, to obejmie 
takŜe wieś Radomno, na pewno zrobimy wszystko, Ŝe chodnik chociaŜ węŜszy, ale był. 
JeŜeli remont rozpocznie się od strony Łąk, to Radomna w tym roku nie obejmie.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  – w ubiegłym roku Pan Starosta wspominał, Ŝe droga w 
kierunku Gwiździn będzie robiona, teraz nic nie mówi się.  
Obecnie obserwuje się nasilony ruch w związku z objazdem i remontem drogi 
wojewódzkiej. 
 
Starosta  odpowiedział, Ŝe jedynie w ramach oszczędności po przetargach, moŜna złoŜyć 
wniosek w ramach RPO. Na pewno będzie wnioskował do gmin, przez które droga 
przebiega o partycypację w kosztach. Jest opracowywana dokumentacja i kosztorys. 
Drzewa są wycinane we własnym zakresie. Inwestycja byłaby realizowana w 2011 roku. 
 
Radny Alfons Moczadło wyraził obawę, czy realizacja dojdzie do skutku. JeŜeli tak, to 
mając na uwadze mieszkańców tego rejonu dojeŜdŜających do pracy, naleŜało by 
rozpocząć od Katarzynek.  
 
Starosta  zapewnił o realizacji tej budowy. 
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  stwierdził, Ŝe ta droga potrzebna jest zarówno dla 
Nowego Miasta jak i  dla Iławy. 
 
Starosta  odpowiedział, Ŝe przesądzi Komisja, osobiście skłania się, Ŝeby rozpocząć od 
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Katarzynek. Poinformował jak przebiegała rozmowa ze Starostą Iławskim.   
 
Sołtys wsi Chro śle zapytał, kiedy będzie robiona druga część tej drogi.  
 
Starosta  odpowiedział, Ŝe jeŜeli będzie zrobiony pewien odcinek, to na pewno władze 
powiatu będą dąŜyły, aby całą inwestycję na tej drodze zakończyć. 
 
Radna Barbara Grzywacz  wnioskowała o ponowienie rozmów ze Starostą Iławskim. 
 
Starosta podziękował za zaproszenie i złoŜył wszystkim Ŝyczenia świąteczne. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał, kiedy będzie zrobiony asfalt w Lekartach.  
 
Radna Barbara Grzywacz  wnioskowała o zabezpieczenie miejsc na drogach, gdzie 
prowadzone są roboty remontowe. 
 
Radny Roman Jadanowski  stwierdził, Ŝe w Radomnie szpeci rów, za figurą znowu były 
podcieki. UwaŜa, Ŝe odcinek od wjazdu na stadion do pierwszej studzienki naleŜało by 
drenować.  
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  – we wrześniu ubiegłego roku zgłosił sprawę zalewania 
wiaduktu w Jamielniku, wnioskował, aby te 4 studzienki zostały oczyszczone. Odcinek 
został oczyszczony, ale studzienki nie.  
 
Radny Alfons Moczadło  wnioskował o uzupełnienie na tablicach miejscowości nazwy 
„Nowy Dwór Bratiański”.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe pełna nazwa to Nowy Dwór Bratiański. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  wnioskował o wyjaśnienie niewłaściwego połoŜenia asfaltu 
w Nawrze.  
 
Radny Zdzisław Makowski  stwierdził, Ŝe Lekarty to jedyna wieś, które nie ma nowego 
chodnika.  
 
Przewodnicz ący Rady  zapytał, czy Dyrektor jest zorientowany w sprawie pomiaru ruchu 
na drodze wojewódzkiej, po zamknięciu przejazdu.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarz ądu Dróg  odpowiedział, Ŝe pomiaru ruchu na drodze 538 nie 
wykonywali. Być moŜe jest to związane z planowaną odnową tej drogi.  
Odpowiedział, Ŝe na bieŜący rok nie jest przewidziana budowa chodnika w Lekartach, są 
wsie, które nie mają w ogóle chodnika. Co roku budują około 1 km chodnika przy udziale 
finansowym gminy.  
W sprawie drogi w Nawrze wyjaśnił technologię budowy, trudno ocenić od czego to zaleŜy.   
Do końca lipca jest tam okres gwarancyjny, jeŜeli firma nie wykona, to jest jeszcze 
zabezpieczenie finansowe. JeŜeli trzeba będzie, to połoŜą jeszcze raz warstwę.   
W sprawie znaku „Nowy Dwór Bratiański” zgodził się z radnym i będą wymienione, tablic 
jest kilka. 
W sprawie studzienek wyjaśnił, Ŝe nie były czyszczone, ale między studzienkami było 
przepchnięte pod ciśnieniem, problemem jest to, Ŝe nie ma odpływu. Tam jest około 1 km 
kolektora, który nie jest własnością powiatu. Pracownicy będą pilnowali, aby był dopływ do 
studzienek.  
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W sprawie rowu w Radomnie, tam ciągle woda podsiąka, co uwidacznia się zwłaszcza 
zimą. Wykopany został rów, przecięta została nawierzchnia, zamontowano 2 studzienki, 
Ŝeby woda przepływała na drugą stroną.  MoŜemy zrobić kolektor i zasypać rów, ale wtedy 
woda nie będzie wsiąkała. Rów jest najlepszym rozwiązaniem. MoŜna go wyłoŜyć 
płytkami. Powinien pozostać, nie jest zbyt głęboki i jest za chodnikiem.  
Radomno jest w takim terenie, Ŝe woda wybija w wielu miejscach.  
Odnośnie komisji w sprawie rozpoczęcia remontu w Radomnie stwierdził, Ŝe kwota 1.800 
tys. zł.  wystarczy na 3 km drogi. JeŜeli będzie budowany równieŜ chodnik to ten odcinek 
do remontu skróci się radykalnie dlatego, Ŝe chodnik nie moŜe być przy samej krawędzi 
jezdni, jeŜeli będą jechały 2 samochody cięŜarowe, to jeden z nich będzie wjeŜdŜał na 
krawęŜnik, bo z drugiej strony jest skarpa. UwaŜa, Ŝe powinna być droga 5 m, pobocze 
1m, bariera ochronna i dopiero chodnik. Dwa samochody tam nie miną się. Skarpa jest 
własnością prywatną. JeŜeli budowana byłaby tylko droga to wystarczyłoby za tablicę 
„Radomno”.  Najgorsza nawierzchnia jest przez Radomno i Chrośle.  
Poinformował o przebiegu prac remontowych. Największym problemem są przełomy.   
Zwróci uwagę wykonawcy robót o oznakowaniu remontów. 
W Lekartach zostanie nawieziony tłuczeń w celu wyeliminowania zapadnięcia w drodze.  
W związku z pismem Wójta w sprawie zabezpieczeń na moście w Mszanowie odczytał 
odpowiedź jaką przygotował Zarząd Dróg Powiatowych. W terminie do 30 sierpnia br., 
Zarząd zobowiązał się do  podwyŜszenia balustrady do 1,1 metra.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał dlaczego w gazecie był artykuł o budowie całej drogi 
z Biskupca do Łąkorza, długości kilkanaście kilometrów, a w naszej  gminie buduje się  
niewielkimi odcinkami np. 1 km.  
 
Dyrektor   poinformował o finansowaniu budowy tej drogi o długości 6,9 km., a nie 
kilkanaście kilometrów. Porównał technologie budowy tej drogi w porównaniu ze 
sposobem budowy drogi w Radomnie.  
 
Przewodniczący rady ogłosił 10 minutową przerwę.  
 
 
Ad 10  
Informację Kierownika Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa w Nowym Mieście Lubawskim na temat wielkości i rodzaju dopłat dla rolników 
przedstawił Pan Adam Głowacki. Informacja stanowi załącznik nr 5. 
 
Radny Alfons Moczadło  zapytał o kryteria uzyskania dopłaty za poplon. 
 
   
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu inwentaryzacji i usuwania wyrobów 
zawierających azbest na lata 2010-2032 dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Projekt uchwały omówił Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Starostwa 
Powiatowego. Celem opracowania programu było zinwentaryzowanie ilości azbestu na 
terenie kraju. Uchwalony program powiatowy skupia w sobie poszczególne programy dla 
gmin. Utworzona została ogólnopolska baza danych o obiektach zawierających azbest, 
gminy mogą w tej bazie wprowadzać zmiany. Na terenie powiatu jest około 16 tys. ton 
wyrobów zawierających azbest – pokryć dachowych, rur. Do roku 2032 w Polsce ma być 
zlikwidowany ten problem. Poinformował, Ŝe zlikwidowane zostały fundusze ochrony 
środowiska i gminy nie mogą dofinansowywać osobom prywatnym kosztów zdejmowania 
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tych pokryć. 
  
W dyskusji głos zabrał radny Makowski mówiąc o kosztach nie tylko zdjęcia eternitu, ale 
takŜe nowego pokrycia dachowego. 
 
Pan Bogdan Cieplak poinformował o bieŜących problemach w zakresie ochrony 
środowiska.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLV/233/10 w sprawie  
zatwierdzenia „Programu inwentaryzacji i usuwania w yrobów zawieraj ących azbest 
na lata 2010-2032 dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
uchwała stanowi zał ącznik nr 6.  
 
Na sali obecnych było 12 radnych. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
 
Zmiany budŜetu gminy omówiła Skarbnik Gminy, polegają na wprowadzeniu dotacji,  
oraz zmniejszeniu w gospodarce komunalnej i w dziale zakup usług remontowych w 
szkołach o 140 tys.zł. w celu zabezpieczenia wkładu własnego na zainstalowanie windy w 
szkole w Bratianie. Ministerstwo dofinansuje to przedsięwzięcie w kwocie 140 tys.zł.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLV/234/10 
zmieniaj ącą uchwał ę nr XL/203/09 z dnia 8 grudnia 2009r. w sprawie uch walenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7.  
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 
2011 roku. 
 
Wójt poinformował o realizacji zadań w bieŜącym roku. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XLV/234/10 w sprawie 
wyra Ŝenia zgody na wyodr ębnienie funduszu sołeckiego w 2011 roku.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8.  
 
 
Ad 14 
Sprawozdanie z działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy za rok 
2009 przedstawił Kierownik.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9. 
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała dlaczego budŜet na 2010 jest obniŜony, skoro za 
ubiegły rok był zbilansowany.  
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Wójt odpowiedział, Ŝe to budŜet realny. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednoosobowej spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością pod nazwą „Zakład Usług Komunalnych w Mszanowie”. 
 
Projekt uchwały omówił radca prawny, o przekształceniu zdecydowały przepisy o 
finansach publicznych, a właściwie przepisy wprowadzające. Do 31 grudnia muszą zostać 
zlikwidowane gospodarstwa pomocnicze. Proponujemy spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością, będzie to jednoosobowa spółka utworzona w formie aktu 
notarialnego, nadzór będzie sprawować rada nadzorcza. Zostanie powołany zarząd spółki. 
Obecne Gospodarstwo Pomocnicze w sensie finansowym juŜ działa jak spółka, bo samo 
się finansuje.  
  
Radny Zdzisław Makowski  wyraził obawę, Ŝe nie będzie wpływu na cenę wody. 
 
Radca prawny odpowiedział, Ŝe Rada nadal zachowuje kontrolę ceny wody i ścieków.  
Funkcja kontrolna Rady będzie ograniczona, jedynie poprzez Wójta. Celem spółki nie jest 
maksymalizacja zysku.  
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała, czy pracownicy mogą wchodzić w skład rady 
nadzorczej i które usługi świadczone przez Gospodarstwo są świadczone poza 
działalnością zakładu budŜetowego. 
 
Radca prawny  odpowiedział, Ŝe w skład rady nadzorczej mogą wchodzić osoby 
posiadające odpowiednie uprawnienia, wpisani na listę przy Ministrze Skarbu, a nie 
pracownicy. Spółka jest zmuszona szukać źródeł oszczędności. 
 
Radna Barbara Grzywacz  – spółka będzie ustalała ceny w takiej wysokości, aby finanse 
zbilansowały się.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  jeŜeli podwyŜszy cenę to nie będzie 
miał usług. Cena wody będzie ustalana jak dotychczas, nic nie zmieni się.  
 
Radny Edmund M ędrzycki  wyraził wątpliwość, zwłaszcza przy ustalaniu cen usług i 
wpływu na to Rady. 
 
Radca  wyjaśnił, Ŝe usługi moŜna zlecać innej firmie zewnętrznej. Proces likwidacji 
gospodarstw pomocniczych jest nieodwracalny. 
 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe 100% właścicielem jest gmina i to daje kontrolę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara - nadrzędną władzą będzie Wójt, zarząd 
będzie 1 osobowy, nadzór będzie sprawować będzie rada nadzorcza. Spółka będzie 
mogła startować w przetargach.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  zapytał o pracowników. 
 
Odpowiedzi udzielił Kierownik Gospodarstwa. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 10 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym i 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę nr XLV/236/10 w sprawie  utworzenia 
jednoosobowej spółki z ograniczon ą odpowiedzialno ścią pod nazw ą „Zakład Usług 
Komunalnych w Mszanowie”. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr  10. 
 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielono w pkt 7. 
 
 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął XLV Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                    Przewodniczący Rady Gminy  
Bogdan Król                                                          Mirosław Wodara  
 
 


